
 

 
Geachte heer, mevrouw,  

 

 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de vragen van de heer A. Sijbolts van 

de Stadspartij en van mevrouw Y. Menger van 100% Groningen ex. art 38 RvO over 

de hoge aardbevingsactiviteit. De brief van de vragenstellers treft u als bijlage aan. 

 

1. Welke garanties geeft het Ministerie dat alle schade betaald blijft worden tot dat 

de drukvereffening gestabiliseerd is en de ondergrond stabiel is? 

Aansprakelijkheid en het vergoeden van schade door gaswinning is vastgelegd in 

wetten. Het Kabinet heeft besloten de afhandeling van schade en de noodzakelijke 

versterking als gevolg van de gaswinning tot zijn publieke verantwoordelijkheid te 

maken. In de Tijdelijke wet Groningen is vastgelegd dat de schadeafhandeling door 

de Staat plaatsvindt. NAM moet de kosten vergoeden, ook als schade bekend wordt 

nadat het mijnbouwwerk gesloten is. Dit volgt uit het Burgerlijk Wetboek. De 

zogenaamde 'Wet wat na nul', waarin de beëindiging van gaswinning uit het 

Groningenveld wordt geregeld, brengt hier geen verandering in. 

 

De minister geeft in zijn kamerbrief van 23 november 2021 aan dat het Kabinet alle 

kosten die het kan verhalen op NAM, ook daadwerkelijk zal verhalen op NAM. 

Indien NAM weigert de kosten te vergoeden die NAM juridisch gezien gehouden is 

te vergoeden, dan zal de Staat alle juridische middelen die hiervoor beschikbaar zijn 

benutten om de kosten alsnog op NAM te verhalen. 

 

2. Hoe wordt bepaald of de ondergrond weer stabiel is, nu SODM stelt dat dat 

tientallen jaren kan duren? 

Het is de taak van NAM om de druk(-veranderingen), de (micro)seismiciteit en de 

compactie in het Groningenveld te blijven monitoren, ook na de definitieve sluiting 

van het veld. Hiervoor heeft NAM een monitorings- en surveillanceplan opgesteld. 

Dit plan is door SodM goedgekeurd en SodM ziet erop toe dat NAM het plan 

uitvoert. Periodiek zal het plan worden herzien. NAM verwacht in het 
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monitoringsplan dat de drukvereffening minstens 20 jaar kan duren, hetgeen per 

regio kan verschillen. 

 

3. Wordt er op dit moment al extra gas gewonnen in de Groninger gasvelden? 

Nee. In de vergunningen van de minister aan NAM ligt vast hoeveel gas gewonnen 

mag worden uit het Groningenveld en de kleine velden. Voor het Groningenveld 

geldt het vaststellingsbesluit van 24 september 2021 (ter informatie bijgevoegd). 

Daarin ligt ook de operationele strategie vast. Het verwachte effect van de 

gaswinning, in de zin van aardbevingen, en de putten waaruit gewonnen mag 

worden, is daarin opgenomen. 

 

4. Zo ja, uit welke putten wordt nu gewonnen om te voldoen aan de vraag van de 

demissionair minister? 

Zie het antwoord op vraag 3. 

 

5. Wat is het verwachte effect van deze winning, conform de vragen van de SODM, 

voor de volledige gaswinningsregio? 

Zie antwoord op vraag 3. 

 

6. Kan het college aangeven hoe het contact met SODM verloopt? 

SodM is toezichthouder en toetst vanuit deze bevoegdheid hoe het gesteld is met de 

veiligheid van onze inwoners. Vanuit deze rol hebben wij de ervaring dat SodM 

zowel bestuurlijk als ambtelijk altijd bereid is om toelichting te geven op hun 

rapporten en antwoord te geven op onze vragen. Het SODM beoordeelt ook de 

Lokale Plannen van Aanpak van de aardbevingsgemeenten. 

 

7. Is er al een officiële reactie van het college richting demissionair minister Blok 

verstuurd n.a.v. deze berichtgeving van SODM? 

Wij gaan er vanuit dat u met deze vraag doelt op het bericht van SodM dat we nog 

lange tijd geconfronteerd worden met aardbevingen als gevolg van de 

drukvereffening in het Groningenveld.  

 

Het is een al langere tijd bekend gegeven dat de seismiciteit in het Groningenveld 

nog lang actief zal blijven ook nadat de winning is gestopt. De druk in het veld zal 

zich langzaam stabiliseren waardoor de seismiciteit op den duur afneemt  en 

verdwijnt. Het is voor ons van belang dat wij er in zijn geslaagd om de gaswinning, 

de belangrijkste trigger voor de seismiciteit, samen met de regio en uw raad terug 

naar nul te krijgen. Er zal nog lange tijd sprake zijn van schade en noodzaak om te 

versterken. Wij zullen de verantwoordelijke ministers daarom via onze adviezen en 

zienswijzen op het vaststellingsbesluit en in bestuurlijke overleggen blijven 

aanspreken op de uitvoering en versnelling hiervan. Het is daarbij niet nodig om de 

minister erop te attenderen dat de seismiciteit in het Groningenveld nog actief is. Op 

basis van de bepalingen in de Mijnbouwwet  (zie antwoord op vraag 11) onderneemt 

de minister zelf actie richting NAM en SodM om nadere duiding te vragen. 

 

8. En zo ja, hoe luidt deze reactie? 

Zie het antwoord op vraag 7. 

 

9. Zo nee, waarom heeft het college besloten om niet een officiële reactie te 

versturen? 

Zie het antwoord op vraag 7. 
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10. Is het college, net als onze fracties, verontrust door dit bericht van SODM? 

Zie het antwoord op vraag 7. 

 

11. Wordt de NPR-norm voor het versterken van de getroffen woningen aangepast 

door de verhoogde seismiciteit in Loppersum? 

De NPR is het beoordelingskader om te bepalen of gebouwen voldoen aan de 

veiligheidsnorm. De NPR is door nieuwe inzichten en ontwikkelingen een aantal 

malen herzien. Het is te vroeg om te bepalen of de NPR door de recente seismische 

activiteit aangepast moet worden. 

 

Als gevolg van alle seismische activiteit in de laatste periode moet NAM een aantal 

rapporten aanleveren. Voor de beving bij Garrelsweer van 16 november 2021 heeft 

NAM ondertussen op grond van de Mijnbouwwet al een eerste analyse gemaakt. 

Daar komt nog een tweede rapportage bij naar aanleiding van het bereiken van het 

hoogste niveau van lokale seismische activiteit nabij Zeerijp. Tenslotte moet NAM 

op grond van de Mijnbouwwet nog een derde rapportage aanleveren die gaat over 

hun halfjaarlijkse rapportage over de seismiciteit in het Groningenveld.  Nadat NAM 

deze rapportages heeft afgerond, beoordeelt SodM de resultaten en informeert de 

minister hierover. De minister zal vervolgens op grond van alle rapportages bepalen 

welke vervolgstappen naar zijn oordeel nodig zijn.  

 

12. Zo ja, in hoeverre wordt deze norm verhoogd en wat betekent dit voor de 

versterkingsoperatie? 

Zie antwoord op vraag 11. 

 

13. Zo nee, wordt er onderzocht of de NPR-norm aangepast zou moeten worden, 

terwijl in de tussentijd de huidige NPR-norm gehandhaafd blijft? 

Zie antwoord op vraag 11. 

 

14. Kunnen de gemeenteraad/het college van B&W tegen dit gaswinningsbesluit in 

beroep en is het college met ons van mening dat dit beroep ook aangetekend moet 

worden? 

Op 9 november 2021 heeft minister Blok de Tweede Kamer geïnformeerd over 

vertraging van de bouw van de stikstoffabriek en het mogelijk meer moeten winnen 

uit het Groningenveld. Onze burgemeester heeft hierover direct na de berichtgeving 

contact met de minister gehad en zijn zorgen over deze optie kenbaar gemaakt. 

Mocht de minister ertoe overgaan tot extra gaswinning te besluiten, dan zal hij dit 

moeten doen via een tijdelijke maatregel. Tegen een tijdelijke maatregel kan beroep 

worden aangetekend bij de Raad van State. Indien er een tijdelijke maatregel komt 

zullen wij deze in samenwerking met de regio beoordelen en bepalen welke stappen 

we gaan nemen. 
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Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 
 


